

[专题]

社会理论视阈中的法障

编者絮语 本	刊编辑部	• 5 •
权利源于主体间商谈 ——哈贝马斯的权利理论解析	高鸿钧	•6•
现代法治、科层官僚制与"理性铁笼"——从韦伯的社会理论之法出发	马剑银	• 33 •
卢曼社会系统论视野中的法律自治 鲁 楠	陆宇峰	• 54 •
〔争鸣〕		
"命案必破"的合理性论证 ——一种制度结构分析	刘 忠	• 74 •
〔论 文〕		
日本刑法中的侵犯知识产权行为的参与者及其刑事——以共犯理论为视角	事责任 金光旭	· 87 ·
论建筑物区分所有权的构成 ——兼议《物权法》第70条的规定	陈华彬	. 99 .
商事信托:制度特性、功能实现与立法调整 施天	涛 周勤	• 114 •
〔评论〕		
侵犯肖像权之加害行为的认定及肖像权的保护原则	則王 成	• 130 •
论公共利益与个人权利的冲突与协调	余少祥	• 142 •
美国不动产投资信托研究	杨秋岭	· 150 ·

March 15, 2008

CONTENTS

Special Topic Law Screening from the Visual Threshold of the Society Theory

Words from the Editors	Editorial Staff of this Review		
A Discussion on "Rights Originating from among the Subjects"	Sallored Stay of Head Testeral	• 5 •	
	Gao Hongjun	.6.	
The Modern Rule by Law, the Bureaucrat System and the "Iron of	-	v	
—Beginning with the Law of Weber's Society Theory	-	• 33 •	
Legal Autonomy in View of Luhmann's Systems Theory of Society	•	• 54 •	
rationally in view of raminating bysicial facility of society	1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1	٠.	
Arguments			
Grounds of Argument for the Reasonability of "Homicide Cases M	fust be Solved"		
——A Structural Analysis of Institution	Liu Zhong	• 74 •	
Articles			
Participants in Acts of Infringing Intellectual Property Rights in Ja	apanese Criminal Law and		
Their Criminal Responsibilities			
From the Angle of View of Accomplice	Jin Guangxu	· 87 ·	
On the Formation of Condominium			
Concurrently on Article 70 of the Property Law of the P	PRC Chen Huabin	• 99 •	
Commercial Trust: Institutional Characteristics, Functional Realiz	ation and Legislative Adjustme	nt	
	Shi Tiantao , Zhou Qin	• 114 •	
Comments			
Verification of the Damaging Act of Infringing Portrait Rights and	Protection Principles for		
Portrait Rights	Wang Cheng	· 130 ·	
On Conflict and Coordination between Public Interests and Person	nal Rights Yu Shaoxiang	• 142 •	
A Study of Real Estate Investment Trust in the United States	Yang Qiuling	• 150 •	